

Journal of the Canadian Historical Association Revue de la Société historique du Canada

Journal of the
Canadian Historical Association
Revue de la
Société historique du Canada

CHA Best Scholarly Book in Canadian History Roundtable Table ronde de la SHC sur le meilleur livre savant en histoire canadienne

Benjamin Bryce

Volume 31, Number 1, 2021

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1083629ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1083629ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Canadian Historical Association / La Société historique du Canada

ISSN

0847-4478 (print)

1712-6274 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Bryce, B. (2021). CHA Best Scholarly Book in Canadian History Roundtable /
Table ronde de la SHC sur le meilleur livre savant en histoire canadienne.
*Journal of the Canadian Historical Association / Revue de la Société historique du
Canada*, 31(1), 95–96. <https://doi.org/10.7202/1083629ar>

CHA Best Scholarly Book in Canadian History Roundtable

Table ronde de la SHC sur le meilleur livre savant en histoire canadienne

Benjamin Bryce

Co-editor of the *Journal of the Canadian Historical Association*

Department of History, University of British Columbia

Shirley Tillotson's *Give and Take: The Citizen-Taxpayer and the Rise of Canadian Democracy* (UBC Press, 2017) was awarded the prize for Best Scholarly Book in Canadian History by the Canadian Historical Association in 2019. As in other years, this journal organized a roundtable discussion of her book and planned to meet at the annual meeting of the CHA in June 2020. Because of the COVID-19 pandemic, that meeting never took place. Nevertheless, as in any other year, the panellists wrote essays about this excellent book, and, as in other years, the journal is now publishing that roundtable. While these essays were not first discussed in person nor online, they connect quite well. Each author finds unique strengths in Tillotson's work — as a contribution to our understanding of social policy, of business history, and of Indigenous-Crown relations. Thus, it contributes to the growing historical research on taxation in Canada, highlighting the many conversations to which tax history can contribute.

Give and Take : The Citizen-Taxpayer and the Rise of Canadian Democracy (UBC Press, 2017) de Shirley Tillotson a remporté le Prix du meilleur livre savant en histoire canadienne de la Société historique du Canada en 2019. Comme pour les autres années, cette revue avait organisé une table ronde sur son livre et avait prévu de se réunir lors de la réunion annuelle de la SHC en juin 2020. En raison de la pandémie de la COVID-19, cette réunion n'a jamais eu lieu. Néanmoins, comme par les années passées, les panélistes ont écrit des essais sur cet excellent livre et la revue publie aujourd'hui cette table ronde. Bien que ces essais n'aient pas été d'abord discutés en personne ou virtuellement, ils se rejoignent relativement bien. Chaque auteur trouve des forces uniques à l'ouvrage de Tillotson — à titre de contribution à notre

compréhension de la politique sociale, de l'histoire des affaires et des relations entre les Autochtones et la Couronne. Ainsi, cet ouvrage participe à l'expansion du corpus de recherche historique sur la fiscalité au Canada, apportant un nouvel éclairage sur les nombreuses conversations auxquelles l'histoire fiscale peut contribuer.